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PROTOKÓŁ Nr 8/2017 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej,  

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 23 października 2017 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 9.00 – 10.15. 

Prowadzący posiedzenie: JERZY CHILKIEWICZ – Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej (wyznaczony przez członków wszystkich komisji do 

prowadzenia posiedzenia). 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

- TISZUK IRENA (Przewodnicząca) 

- PAC JERZY 

- SIEMIENIUK SŁAWOMIR  

Nieobecny – radny PUCHALSKI JAN WALENTY 

Lista obecności członków Komisji Rewizyjnej stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- CHILKIEWICZ JERZY (Przewodniczący) 

- KIRYLUK MIKOŁAJ 

- KOWALCZUK JAN 

- CAR MIKOŁAJ 

- TKACZUK LUCYNA 

Lista obecności członków Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej stanowi 

Załącznik Nr 3 do protokołu. 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

- TEREBUN MONIKA (Przewodniczący) 

- BOROWSKI ANDRZEJ 

- GAŁUSZEWSKI WALENTY 

- OLSZEWSKI STANISŁAW 

- ONACIK JERZY 

Lista obecności członków Komisji Oświaty i Spraw Społecznych stanowi Załącznik Nr 4 do 

protokołu. 

4. Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

5. Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

6. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA  

7. Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

 

Na początek Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i 

Przestrzennej JERZY CHILKIEWICZ powitał wszystkich obecnych i przedstawił 

następujący porządek posiedzenia: 

Porządek posiedzenia:  
1. Zaopiniowanie materiałów na XXVIII Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski zwołaną na dzień 

27 października 2017 r.: 

a) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok; 

b) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

c) Projekt uchwały w sprawie  uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 
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Bielsk Podlaski do roku 2020”; 

2. Sprawy bieżące.     

  

Do pkt 1a)  
 Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2017 rok, 

stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. propozycje zmian omówiła NADZIEJA 

SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy. Dodatkowo Pani Wójt RAISA RAJECKA poinformowała 

o uzgodnieniach ze Starostą Bielskim dotyczących inwestycji powiatowych, które mają być 

współfinansowane w przyszłym roku z budżetu gminy. Odczytała pismo w tej sprawie. 

Poinformowała m.in. o planowanym dofinansowaniu mostu na rzece Biała w wysokości nie 

przekraczającej 500 tysięcy złotych, przypomniała o deklaracji dofinansowania budowy hali 

sportowej przy I Liceum Ogólnokształcącym w wys. 250 tys. zł. Zwróciła uwagę na 

konieczność zaplanowania pieniędzy na budowę wodociągów, uprzedziła, że nie wiadomo, czy 

uda się pozyskać pieniądze na drogę Rajsk-Haćki w stronę Plutycz. W planie są remonty 

świetlic w Kotłach i Zubowie, przy czym te inwestycje być może trzeba będzie rozłożyć na 2 

lata.  Aktualnie trwa remont świetlic w Sakach, Treszczotkach i Miękiszach. 

Do proponowanych zmian w budżecie gminy radni nie zgłosili pytań i uwag. 

 

Do pkt 1b)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości - stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. Temat omówiła Skarbnik Gminy 

NADZIEJA SOKOŁOWSKA. Wyjaśniła, że w przedłożonym projekcie proponuje się 

przyjęcie stawek ustawowych. Do projektu uchwały dołączono dla porównania uchwałę z 2016 

roku. Poinformowała o proponowanej wysokości stawek, jakie by obowiązywały od 1 stycznia 

2018 roku. Podała wskaźnik wzrostu cen towarów i usług konsumpcyjnych w I półroczu 2017 

r. w stosunku do I półrocza 2016 r., który wyniósł 1,9% i który ma wpływ na wysokość stawki 

podatku. 

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zasugerował, aby nie 

podwyższać stawki podatku od budynków związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej (22,66 zł – stawka z 2017 r, 23,10 zł stawka proponowana na 2018 r.). Dodał, że 

mieszkańcy gminy zwracają uwagę, że w mieście prowadzący działalność mają lepsze warunki.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że projekt uchwały nie przewiduje podwyżki, lecz 

proponuje przyjęcie stawki ustawowej. Ponadto nie trzeba porównywać gminy do miasta, 

ponieważ w Bielsku Podlaskim jest dużo podmiotów prowadzących działalność, w gminie jest 

to niewielka skala. Przyjęcie proponowanej stawki ustawowej spowodowałoby dodatkowe 

roczne wpływy do budżetu gminy w wysokości 20 tys. zł. 

Propozycja Wójta Gminy została poddana pod głosowanie jawne, podczas którego została ona 

zaakceptowana większością głosów przy jednym głosie wstrzymującym się.  

Radny JERZY PAC zapytał, jaki podatek płacą podmioty zajmujące się handlem obwoźnym ? 

Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA poinformowała, że osoby prowadzące 

działalność w zakresie handlu obwoźnego nie płacą podatku od nieruchomości, chyba że 

zgłoszą w deklaracji posiadanie budynku np. na cele magazynowe. 

Do przedłożonego projektu uchwały uwag i pytań nie zgłoszono.   

 

Dodatkowo radni otrzymali i rozpatrzyli w tym punkcie wnioski Wójta Gminy: 

- o przyjęcie kwoty 52,49 zł jako podstawę wymiaru podatku rolnego na 2018 rok (w 

załączeniu do protokołu), 

- o przyjęcie kwoty 197,06 zł jako podstawę wymiaru podatku leśnego od 1 ha na 2018 rok (w 

załączeniu do protokołu). 

Oba wnioski zostały zaakceptowane przez radnych.   
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Do pkt 1c)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie  przyjęcia „Programu Ochrony 

Środowiska dla Gminy Bielsk Podlaski do roku 2010” - stanowi Załącznik Nr 7  do protokołu.  

Do przedłożonego projektu uchwały uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Do pkt 2) 
W sprawach bieżących poruszono następujące tematy: 

 

- Radny JERZY CHILKIEWICZ poinformował, że Prezes Związku Strzeleckiego „Strzelec” 

(organizacja „non profit”) zwrócił się z prośbą o nieodpłatną dzierżawę starego budynku 

świetlicy w Deniskach. Budynek nie posiada okien i od ponad 30 lat stoi nieużywany. 

Wnioskodawcy deklarują, że na swój koszt wstawią okna i przygotują budynek do stanu 

używalności na potrzeby prowadzenia zajęć z młodzieżą w terenie (raz lub 2 razy w roku), a 

budynek będzie służył za schronienie. Proszą o udzielenie przez Gminę wsparcia przy zakupie 

szkła do oszklenia okien i wstawieniu drzwi. Ze swojej strony deklarują gminie swoją pomoc w 

sytuacjach kryzysowych, np. podczas wichur.  Pani Wójt odczytała radnym pismo organizacji 

w tej sprawie. Powiedziała, że działka ma powierzchnię około 3 ha, jeśli zapadnie decyzja o 

dzierżawie, to trzeba będzie ustalić takie zasady, aby nie zniszczyć drzewostanu. Ponieważ jest 

to mienie wiejskie, więc do wydzierżawienia będzie potrzebna zgoda wsi. Poinformowała, że 

roczny podatek od nieruchomości wynosiłby 800 zł, więc będzie rozważana możliwość 

użyczania obiektu na czas ściśle określony (1 lub 2 dni), tj. na czas trwania szkoleń. Pani Wójt 

przewiduje zorganizowanie spotkania w celu przekazania warunków dzierżawy 

proponowanych przez Gminę, a radny STANISŁAW OLSZEWSKI zadeklarował pomoc przy 

wstawianiu okien i drzwi. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI zwrócił uwagę, że jeśli 

organizacja utrzymuje się jedynie ze składek, to w przyszłości będzie oczekiwała od gminy 

nieustannej pomocy.    

Radny JERZY CHILKIEWICZ powiedział, że prezes Związku Strzeleckiego zobowiązał się 

poinformować mieszkańców Denisek i wyjaśnić im, na jakie cele chcą wynająć budynek. 

  

- Na prośbę radnej MONIKI TEREBUN ustalono, że najbliższe posiedzenie Komisji 

rozpocznie się o godz. 8.30. 

 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała o organizowanym z inicjatywy Związku 

Ukraińców Podlasia koncercie w Knorydach, podczas którego wystąpią  zespoły z Białorusi i 

zespół  „RODYNA” z Dubiażyna. 

 

- Radny MIKOŁAJ KIRYLUK zgłosił, że po wykonaniu nowej nawierzchni asfaltowej we wsi 

Knorozy, mieszkańcy zgłaszają, że stare krawężniki nadają się do usunięcia, ponieważ 

przeszkadzają w użytkowaniu drogi. Wójt Gminy powiedziała, że trzeba to zgłosić do 

Powiatowego Zarządu Dróg. 

 

- Radni dyskutowali o problemie bezdomnych psów, wysokich opłatach za ich odławianie oraz 

postępowaniu mieszkańców, którzy dokarmiają psy, a potem twierdzą, że nie są ich 

właścicielami, narażając gminę na duże koszty związane z odłowem. 

 Innych tematów nie zgłoszono. W związku z tym radny JERZY CHILKIEWICZ o 

godz. 10.15 zamknął posiedzenie. 

 

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 
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Podpisy obecnych członków:  

Komisji Rewizyjnej: 

1. TISZUK Irena 

(Przewodnicząca) 

………………………… 

2. PAC JERZY ………………………… 

 

3. SIEMIENIUK Sławomir ………………………… 

 

     Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej 

     i Przestrzennej 

1. CHILKIEWICZ Jerzy 

(Prowadzący posiedzenie)) 

………………………… 

2. CAR Mikołaj ………………………… 

  

3. KIRYLUK Mikołaj ………………………… 

  

4. KOWALCZUK Jan ………………………… 

  

5. TKACZUK Lucyna …………………………. 

 

     Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. TEREBUN Monika 

(Przewodnicząca) 

………………………… 

2. BOROWSKI Andrzej 

 

………………………… 

3. GAŁUSZEWSKI Walenty 

 

………………………… 

4. OLSZEWSKI Stanisław 

 

………………………… 

5. ONACIK Jerzy 

 

……………………….. 

 


